

COLLÈGE UNIVERSITAIRE GLENDON COLLEGE

CONSEIL DE LA FACULTÉ / FACULTY COUNCIL

[FC-06-07-24]

Minutes of the Faculty Council meeting held on Friday, November 17, 2006 at 1:30 p.m. in the Senate Chamber. This meeting of Council was attended by the following members:

M.-C. Aubin	G. Bernardi
P. Bourdin	B. Bradbury
R. Despatie (Chair)	J. Drexler
R. Gomez	M. Guzman
M. Konzak	K. Kuiper
W. Maas	J. Martel
D. Mazzeo	A. McGaughey
K. McRoberts	G. Mianda
A. Nenashev	R. Persaud
M. Roy	A. Sangster
D. Uritescu	C. Vant

Procès-verbal de la séance du Conseil de la faculté, tenue le vendredi 17 novembre 2006 à 13 h 30 dans la salle du sénat. Les membres suivants étaient présents :

F. Boudreau
K. Campbell
G. Ewen
J. Kalthoff
M. Lavoie
I. Martin
E. Mahant
A. Milne
I. Roberge
A. Staver

1. Chair's Remarks

The meeting began at 1:45 p.m.
The Chair talked about the Certificate of Bilingual Excellence and asked Faculty members to encourage their 3rd and 4th year students to participate in this program.

2. Minutes of the previous meeting

- **October 20, 2006 – [FC-06-07-12]**
The minutes were **approved** (Bernardi/Bourdin).

3. Matters arising from the minutes

There were no matters arising.

4. Inquiries and Communications

The Chair read a letter received from President Marsden informing Council members that Principal McRoberts has agreed to a continuation of a regular five-year term until June 30, 2009.

1. Remarques du président

La séance commence à 13 h 45.
Le président parle du Certificat d'excellence bilingue et demande aux professeurs d'encourager leurs étudiants de 3^e et 4^e année à participer à ce programme.

2. Procès-verbal de la séance précédente

- **20 octobre 2006 – [FC-06-07-12]**
Le procès-verbal est **approuvé** (Bernardi/Bourdin).

3. Questions dérivant du procès-verbal

Il n'y en a aucune.

4. Communications et questions diverses

Le président lit une lettre de la présidente, Mme Marsden informant les membres du Conseil que le principal McRoberts a accepté de prolonger une période régulière de cinq ans jusqu'au 30 juin 2009.

- Principal's Remarks

Principal McRoberts reported briefly on the various proposals associated with the establishment of Glendon as Southern Ontario's Centre of Excellence for Bilingual and Francophone Post-secondary Education in Ontario.

The Principal also congratulated Professor Donald Carveth and Professor Jocelyn Martel who have recently been promoted to the rank of Full Professor and Associate Professor respectively.

- Associate Principal's Remarks

F. Boudreau noted that the curriculum planning for 2007-2008 was underway, with a good number of interesting new courses being proposed. She also mentioned the successful applications of Glendon's Faculty for SSHRC and NSERC Research Grants.

5. Reports from Standing Committees

(a) Bilingualism Committee

Anne Staver, the co-Chair of the Bilingualism Committee presented the motion contained in document FC-06-07-13 and it was **approved**.

(b) Curriculum

G. Ewen presented the submissions from the following departments:

- Drama Studies – FC-06-07-14 – the submission was **approved** as submitted.
- English – FC-06-07-15 – the submission was **approved** as submitted.
- French Studies – FC-06-07-16 – the submissions were **approved** as submitted.

- Remarques du principal

Principal McRoberts présente un bref rapport des divers projets devant faire de Glendon un Centre d'excellence des études postsecondaires dans le sud de l'Ontario pour les études francophones et bilingues.

Le principal félicite aussi le professeur Donald Carveth et le professeur Jocelyn Martel qui ont été récemment promu au titre de professeur agrégé et professeur adjoint respectivement.

- Remarque de la principal adjointe

F. Boudreau note que la planification des programmes d'études pour l'année 2007-2008 est en cours avec la proposition d'un bon nombre de nouveaux cours intéressants. Elle mentionne également le succès des demandes de subventions de recherche du corps professoral de Glendon auprès de CRSH et de CRSNG.

5. Rapports de comités permanents

(a) Comité du bilinguisme

Anne Staver, la co-présidente du comité du bilinguisme présente la motion contenue dans le document FC-06-07-13 et elle est **approuvée**.

(b) Programmes d'études

G. Ewen présente les soumissions des départements suivants:

- Études d'Art dramatique – FC-06-07-14 – la soumission est **approuvée** telle que soumise.
- Anglais – FC-06-07-15 – la soumission est **approuvée** telle que soumise.
- Études françaises – FC-06-07-16 – les soumissions sont **approuvées** telles que soumises.

- History – FC-06-07-17 – the submissions were **approved** as submitted.
- ILST – FC-06-07-18 – the submissions were **referred back** to the Committee (see below for concerns raised)
- Mathematics – FC-06-07-19 – the submissions were **approved** as submitted.
- MDS – FC-06-07-20 – the submission was **approved** as submitted.
- Psychology – FC-06-07-21 – the submissions were **approved** as submitted.
- Sociology – FC-06-07-22 – the submission was **approved** as submitted.
- Women’s Studies – FC-06-07-23 – the submission was **approved** as submitted.

The concern raised was that the addition of the pre-requisites to the courses might imply that **non-ILST** students might think that they would have to take these pre-requisites **ILST** courses beforehand. While imposing these pre-requisites for ILST students might be a way to ensure that ILST students follow the proper sequence of courses (according to year level or subject matters), it might be unfair to impose them on students taking the courses as POLS courses for example.

6. **New Business**

There was none.

7. **Adjournment**

The meeting adjourned at 2.35 p.m.

- Histoire – FC-06-07-17 – les soumissions sont **approuvées** telles que soumises.
- Études internationales – FC-06-07-18 – les soumissions sont **renvoyées** au comité (voir ci-dessous)
- Mathématiques – FC-06-07-19 – les soumissions sont **approuvées** telles que soumises.
- MDS – FC-06-07-20 – la soumission est **approuvée** telle que soumise.
- Psychologie – FC-06-07-21 – les soumissions sont **approuvées** telles que soumises.
- Sociologie – FC-06-07-22 – la soumission est **approuvée** telle que soumise.
- Études des femmes – FC-06-07-23 – la soumission est **approuvée** telle que soumise.

On soulève l’objection que d’ajouter des conditions préalables aux cours puisse impliquer que les étudiants non ILST puissent penser qu’ils ont besoin de prendre ces pré-requis ILST avant de suivre les cours. Bien que d’imposer ces pré-requis aux étudiants ILST soit une façon de s’assurer que ces étudiants suivent l’ordre des cours approprié, selon l’année ou la matière traitée, il peut être injuste de les imposer aux étudiants suivant ces cours en tant que cours de POLS par exemple.

6. **Affaires nouvelles**

Il n’y en a aucune.

7. **Ajournement**

La séance est levée à 14 h 35.